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Nr. 1238/2020 

ROMÂNIA 

JUDEŢUL HARGHITA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SUSENI 

 

 

PROCES VERBAL 
 
 Încheiat azi la data de 7 aprilie 2020 orele 1600 în şedinţa convocată de îndată în 

şedinţă extraordinară a Consiliului Local al comunei Suseni, ședința de va desfășura 

online, prin mijloace electronice utilizând o platformă online de videoconferință. 

 Se constată că convocarea Consiliului Local comunal în şedinţă s-a făcut cu 

respectarea prevederilor art. 133 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 

privind Codul administrativ prin Dispoziţia nr. 57 din 2020 a primarului comunei Suseni. 

 La şedinţă participă următorii consilieri: 

1. Bálint Attila 

2. Bálint István-Tibor 

3. Elekes József 

4. Elekes-Köllő Márta 

5. Gál Katalin 

6. Kovács Ernő 

7. Kovács Levente 

8. Marthy Barna 

9. Mihálydeák Ervin 

10. Miklós Károly 

11. Sólyom László 

12. Sólyom Máté 

13. Szabó Ágoston Attila 

14. Tótpál László 

 

La ședință s-au prezentat toți membrii consiliului local. 

La şedinţă mai participă: domnul primar Egyed József, d-na secretar Kovács Ileana 

Éva și doamna Elekes-Köllő Angéla, însărcinată cu întocmirea procesului verbal al 

ședinței. Ședința se înregistrează video și se desfășoară în limba maghiară.  

Domnul primar Egyed József salută pe cei prezenţi, constată că sedinţa este legal 

constituită şi declară deschisă şedinţa Consiliului Local al comunei Suseni. Începe ședința 

cu primul punct al ordinii de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind alegerea președintelui de ședință pentru 

următoarele 3 luni 
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Egyed József: Urmează în ordine domnul consilier Elekes József. Propun aprobarea 

domnului consilier Elekes József în funcția de președinte de ședință pentru următoarele 

trei luni. Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 13 voturi pentru, 

fără abţineri şi voturi împotrivă. Domnul consilier Tótpál László nu a reușit să se 

conecteze online și nu a putut lua parte la procedura de votare.  

Noul preşedinte de şedinţă, domnul consilier Elekes József, face cunoscută 

consilierilor prezenți proiectele de pe ordinea de zi: 

2. Proiect de hotărâre privind stabilirea procedurii de desfășurare a ședințelor 

Consiliului Local al Comunei Suseni, în situații excepționale 

3. Proiect de hotărâre privind respingerea plângerii prealabile formulată de CRH 

CIMENT (ROMANIA) SA, cu sediul în București, str. Piața Charles de Gaulle nr. 

15, etaj 1 și 2, sector 1 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea ocupării unei suprafeţe de teren din domeniul 

public al Comunei Suseni pentru realizarea investiției: ”Modernizarea 

infrastructurii de acces silvic din comuna Suseni” 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea mandatării primarului comunei Suseni la 

depunerea notificării de retragere unilaterală a UAT Comuna Suseni, județul 

Harghita din Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară de utilități publice pentru 

serviciul de alimentare cu apă şi de canalizare ”GYERVÍZ” și implicit din 

Societatea Gyervíz Distrib Serv S.R.L 

6. Proiect de hotărțre privind constituirea Asociaţiei de dezvoltare intercomunitară de 

utilităţi publice pentru serviciul de alimentare cu apă şi de canalizare 

”AQUASERV MAROS – MUREȘ” 

7. Proiect de hotărâre privin aprobarea rectificării Bugetului local pe anul 2020 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea prețului de pornire al licitației și modul de 

valorificare a masei lemnoase pentru exploatare în anul 2020 pentru partidele 

comunicate de O.S. Miercurea-Ciuc prin adresa nr. 1112/LJ/2020 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea completării listei bunurilor care alcătuiesc 

domeniul public al Comunei Suseni 

10. Probleme curente 

Completare: 

11. Proiect de hotărâre privind constituirea Asociaţiei de dezvoltare intercomunitară de 

utilităţi publice pentru serviciul de alimentare cu apă şi de canalizare 

”AQUASERV MAROS – MUREȘ” 

 

Preşedintele şedinţei supune la vot aprobarea ordinii de zi. Ordinea de zi se aprobă 

cu 13 voturi pentru, fără abțineri și voturi împotrivă. Domnul consilier Tótpál László nu a 

reușit să se conecteze online și nu a putut lua parte la procedura de votare. 

Şedinţa continuă cu dezbaterea proiectelor înscrise în ordinea de zi: 
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2. Proiect de hotărâre privind stabilirea procedurii de desfășurare a ședințelor 

Consiliului Local al Comunei Suseni, în situații excepționale 

Egyed József: Este vorba de aprobarea ședinței online, prin mijloace electronice utilizând 

o platformă online de videoconferință. 

Elekes József: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 13 voturi 

pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. Domnul consilier Tótpál László nu a reușit să se 

conecteze online și nu a putut lua parte la procedura de votare. 

 

3. Proiect de hotărâre privind respingerea plângerii prealabile formulată de 

CRH CIMENT (ROMANIA) SA, cu sediul în București, str. Piața Charles de 

Gaulle nr. 15, etaj 1 și 2, sector 1 

Egyed József: În momentul de față firma nu plătește nici un fel de taxă, în afara taxei de 

teren, de aceea solicit consiliului local să luptăm pentru această cauză. Am discutat și cu 

cei de la Prefectură, dar firma nu vrea să accepte, nu din cauza banilor, ci pentru că nu 

dorește să creăm precedent cu introducerea acestei taxe. De aceea rog consiliul local să 

respingă plângerea formulată de firmă. 

Sólyom László: Care este punctul de vedere al Prefecturii? Este în regulă taxa? 

Egyed József: Prefectura a aprobat introducerea taxei, dacă respingem plângerea firmei, 

aceasta poate să meargă în instanță, dacă nu-i convine. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 

Elekes József: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 13 voturi 

pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. Domnul consilier Tótpál László nu a reușit să se 

conecteze online și nu a putut lua parte la procedura de votare. 

 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea ocupării unei suprafeţe de teren din 

domeniul public al Comunei Suseni pentru realizarea investiției: 

”Modernizarea infrastructurii de acces silvic din comuna Suseni” 

Egyed József: Am mai avut astfel de hotărâri, când înaintea începerii unei investiții 

predăm pe timpul lucrărilor firmei aceste suprafețe de teren. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 

Kovács Ernő: Comisia agricolă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Kovács Levente: Comisia de muncă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Szabó Attila Ágoston: Comisia social-agricolă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Elekes József: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 14 voturi 

pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea mandatării primarului comunei Suseni 

la depunerea notificării de retragere unilaterală a UAT Comuna Suseni, 

județul Harghita din Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară de utilități 

publice pentru serviciul de alimentare cu apă şi de canalizare ”GYERVÍZ” și 

implicit din Societatea Gyervíz Distrib Serv S.R.L 
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Egyed József: Juriștii s-au strâns și au discutat și au căzut de acord că primul pas pe care 

trebuie să îl facem este retragerea din firma Gyerviz. Apoi au întocmit regulamentul de 

bază al noii asociații de dezvoltare intercomunitară. 

Sólyom László: De la cine va trebui să solicităm banii investiți? 

Egyed József: Când se va desființa firma Gyerviz, atunci vom primi înapoi banii investiți, 

iar această sumă va constitui capitalul social al noii firme. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 

Kovács Ernő: Comisia agricolă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Kovács Levente: Comisia de muncă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Szabó Attila Ágoston: Comisia social-agricolă a aprobat proiectul de hotărâre. 

Elekes József: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 14 voturi 

pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

6. Proiect de hotărțre privind constituirea Asociaţiei de dezvoltare 

intercomunitară de utilităţi publice pentru serviciul de alimentare cu apă şi de 

canalizare ”AQUASERV MAROS – MUREȘ” 

Kovács Ileana Éva: Asociația de dezvoltare va fi înființată de comunele Joseni și Suseni. 

Trebuie propuși 3 membrii în consiliul de administrare al asociației de dezvoltare. Vă 

rugăm să faceți propuneri. 

Kovács Ernő: Propun pe domnul consilier Kovács Levente. 

Mihálydeák Ervin: Propun pe domnul consilier Tótpál László. 

Bálint István Tibor: Propun pe domnul consilier Sólyom László. 

Elekes József: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 14 voturi 

pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

7. Proiect de hotărâre privin aprobarea rectificării Bugetului local pe anul 2020 

Egyed József: Am primit de la Consiliul Județean suma de 20.000 lei pentru pandemia de 

corona virus. Această sumă trebuie să o includem în buget. Data viitoare vom primi cu 

20.000 lei mai puțin. Vom cumpăra din această sumă de bani materiale dezinfectante, 

mănuși și măști. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 

Elekes József: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 13 voturi 

pentru, o abţinere (Mihálydeák Ervin) şi fără voturi împotrivă. 

 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea prețului de pornire al licitației și modul 

de valorificare a masei lemnoase pentru exploatare în anul 2020 pentru 

partidele comunicate de O.S. Miercurea-Ciuc prin adresa nr. 1112/LJ/2020 

Egyed József: Este vorba de două acte de punere în valoare. Pe primul act figurează 

7.193 bucăți de copaci, cu un preț de referință de 101,30 lei, iar pe al doilea act figurează 

392 bucăți de copaci, cu un preț de referință de 136,16 lei. 
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Kovács Ileana Éva: Acestea sunt prețuri de referință, propuse de către ocolul silvic și 

aceste prețuri pot fi rotunjite.  

Kovács Levente: Aceste prețuri sunt foarte foarte ridicate, ar trebui scăzute aceste prețuri 

cu 20-20 lei, deoarece în acest fel nu vom putea vinde materialul lemnos. Eu cred că 

atunci când ocolul silvic a întocmit aceste acte de punere în valoare, atunci aceste prețuri 

au fost actuale, dar acum nu mai sunt. 

Egyed József: Aceste prețuri nu pot fi scăzute. Dacă nu vom putea vinde materialul 

lemnos la acest preț, atunci vom urma altă procedură. 

Gál Katalin: Să rotunjim prețurile pentru a avea valori întregi, în loc de 136,16 lei de 

exemplu 140 lei sau 138 lei, pentru a putea calcula mai ușor. 

Mihálydeák Ervin: Dacă nu se va vinde la licitație materialul lemnos la acest preț, atunci 

conform prevederilor legale, la următoarea licitație prețul va fi micșorat cu 10 lei.  

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 

Elekes József: Supune proiectul procedurii de votare, cu prețurile de referință de 102 lei 

pentru primul apv și 138 lei pentru al doilea, iar aceasta se aprobă cu 13 voturi pentru, o 

abţinere (Kovács Levente) şi fără voturi împotrivă.  

 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea completării listei bunurilor care 

alcătuiesc domeniul public al Comunei Suseni 

Kovács Ileana Éva: Este vorba de completarea listei bunurilor cu suprafața de teren 

donat comunei de lângă terenul de sport. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 

Elekes József: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 13 voturi 

pentru, o abţinere (Kovács Levente) şi fără voturi împotrivă. 

 

10. Proiect de hotărâre privind constituirea Asociaţiei de dezvoltare 

intercomunitară de utilităţi publice pentru serviciul de alimentare cu apă şi de 

canalizare ”AQUASERV MAROS – MUREȘ” 

Egyed József: Doamna secretar va prezenta criteriile de înființare a asociației de 

dezvoltare intercomunitară, cum arată consiliul de administrație. Locația asociației va fi în 

Borzont, iar domnul Erdős András va fi numit conducătorul asociației. 

Kovács Ileana Éva: În consiliul de administrație al asociației de dezvoltare 

intercomunitară trebuie să fie prezent domnul primar și am mai propus câte un consilier 

local din fiecare consiliu local. Capitalul social va fi de 100.000 lei din partea fiecărei 

comune. Propuneți membrii în consiliul de administrație. 

Sólyom László: Propun pe domnul consilier Sólyom Máté.  

Kovács Ernő: Propun pe domnul consilier Mihálydeák Ervin.  

Bálint Attila: Și eu propun pe domnul consilier Mihálydeák Ervin.  

Kovács Ileana Éva: Propun să modificăm proiectul de hotărâre astfel încât în consiliul de 

administrație să figureze domnul primar și câte doi membrii din consiliul local al ambelor 

comune. 

Sólyom László: Comisia economică a aprobat proiectul de hotărâre. 
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Elekes József: Supune proiectul procedurii de votare, iar aceasta se aprobă cu 14 voturi 

pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă. 

 

11. Probleme curente 

Bálint Attila: Am solicitat să se taie copacii putrezi din parcul din Chileni, iar acum ar fi 

de actualitate să se planteze alți copaci noi în locul acelora tăiați. Și aș mai dori să solicit 

repararea drumului Erdőlő. 

Egyed József: Am solicitat un plan de întreținere a acestui drum de la un proiectant, iar 

apoi vom solicita unei firme să facă lucrările de reparații necesare. Este importantă 

întreținerea acestui drum, deoarece vom putea devia o parte a circulației mașinilor de 

tonaj mare pe acel drum. Este adevărat, că aceste mașini vor distruge drumul, dar din taxa 

de drum vom primi atâția bani, încât vom putea finanța lucrările de reparații. La câteva 

zile după sărbătorile de paști vom începe lucrările de reparații. 

Elekes-Köllő Márta: În zona Varga este foarte distrus drumul, gospodarii mi-au cerut să 

le transmit solicitarea de a repara drumul cu material de umplutură. 

Egyed József: Facem reparații la drumurile de câmp doar în cazul în care sunt 

impracticabile. Acum drumurile nu suportă greutatea mare a utilajelor, vom face mai mult 

rău decât bine. Mai târziu, spre vară vom face reparații la drumurile de câmp. Dar vom 

verifica locul și vom vedea ce putem face. 

Gál Katalin: Aș propune să cumpărăm pentru locuitorii comunei măști, deoarece în 

curând va fi obligatorie purtarea lor. Am putea să căutăm croitori, care să le coase și să le 

punem la dispoziție materialul necesar. 

Egyed József: Măști care să corespundă standardelor prevăzute de lege nu am găsit nici 

pentru angajații primăriei. Croitorii nu pot să le coase conform cerințelor standard, iar 

ulterior vom putea a vea probleme din această cauză. Dacă vom găsi și vom putea 

cumpăra, atunci vom achiziționa o cantitate mai mare. 

Kovács Ernő: În Nyir drumul de câmp este impracticabil înspre Senetea, vizavi de 

domnul György Ferenc. 

Egyed József: Acolo este o neînțelegere privind dreptul de proprietate asupra terenurilor 

și a locului în care ar trebui să treacă drumul de câmp. Vom verifica. 

Kovács Ernő: În zona Varga ajung două mașini de material de umplutură pentru 

repararea drumului. Anul trecut proprietarii de animale au trebuit să strângă semnături 

pentru pășunat. Anul acesta cum va fi? 

Egyed József: Pășunatul va funcționa la fel ca anul trecut.  

Kovács Ernő: Dar acum nu se poate rezolva strângerea semnăturilor. 

Egyed József: Trebuie rezolvate semnăturile. Altfel nu se pot da suprafețele pentru 

pășunat. 

Marthy Barna: Și în Chileni ar trebui reparat drumul la Gater. 

Egyed József: Va fi reparat drumul până la capătul Gaterului. Rog membrii consiliului 

local să noteze drumurile mai frecventate, pentru a le include în solicitarea următoare 

pentru finanțare europeană. 

Mihálydeák Ervin: În capătul curții școlii, în Folyam este nevoie de un pod. 
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Egyed József: Vom verifica mâine. 

Miklós Károly: Și în capătul străzii Gat din Valea Strâmbă este nevoie de repararea 

drumului de câmp. 

Egyed József: La vară. Drumurile comunale sunt prioritare. 

Marthy Barna: În Folyam v-aș arăta și eu un loc, unde ar fi nevoie de repararea 

drumului. 

Sólyom László: În legătură cu măștile, UDMR-ul teritorial a avut o inițiativă, au căutat 

croitorese din fiecare localitate pentru a cosi măști. Le-au asigurat materialul necesar, se 

cos măștile, care vor fi ulterior împărțite în fiecare localitate. 

Tótpál László: Vă mulțumim pentru materialul de umplutură de pe străzile din Valea 

Strâmbă. Am avea o solicitare, să dirijați poliția locală în Vale, deoarece a crescut din nou 

numărul populației de etnie romă, datorită vizitelor rudelor din Sândominic. 

Egyed József: Paza civilă să ne semnaleze când sunt persoane străine acolo, atunci vom 

anunța paza civilă din Gheorgheni, deoarece prezența poliției nu îi sperie. 

Szabó Attila Ágoston: Și eu aș avea o solicitare de reparare a unui drum de câmp, când 

va fi actuală problema. 

Egyed József: Au prelungit mandatele primarilor, așa că vom avea timp până la sfârșitul 

anului să terminăm aceste lucrări. 

Bálint Attila: M-aș interesa în legătură cu cortina din căminul cultural din Chileni. 

Egyed József: Nu are cine să monteze cortina, deoarece firma nu a acceptat să efectueze 

montarea în această perioadă de criză. 

 

Preşedintele şedinţei anunţă epuizarea problemelor înscrise în ordinea de zi, şi 

declară închisă şedinţa extraordinară a Consiliului Local al comunei Suseni. 

 

 

ÎNTOCMIT, 

Elekes-Köllő Angéla Gabriela 

 

 

  PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ         SECRETAR GENERAL 

   Elekes József               Kovács Ileana-Éva 


